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رویداد

روسای جمعيت هلال احمر و ســازمان انتقال خون کشور 
دیروز همزمان با روز اهدای خون، تفاهمنامه ای را با هدف توسعه 
همکاری های مشترک و توسعه و ترویج فرهنگ نوعدوستی، 
صلح و ایثار، تسکين آلام بشری، بهره گيری از ظرفيت طرفين 
در ســطح ملی به خصوص در مواقع ضروری و بحران و... امضا 
کردند. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی جمعيت هلال احمر، دکتر 
علی اصغر پيوندی و دکتر علی اکبر پورفتح الله این تفاهمنامه را 

در 7 ماده و یک تبصره امضا کردند.
فرهنگ اهدای خون

دکتر علی اصغر پيوندی در مراســم امضای این تفاهمنامه، 
ضمن ابراز خرســندی از امضای این تفاهمنامه همزمان با روز 
اهدای خون، گفت: »توســعه فعاليت های داوطلبانه با توجه 
به وظایف ذاتی جمعيت هلال احمــر از مهمترین ثمرات این 
همکاری ها خواهد بود تا از این طریق علاوه بر ترویج روحيه صلح 
و دوستی، در جهت تسکين آلام بيماران نيازمند نيز گام های 
موثری برداشته شود.« او افزود: »استفاده از ظرفيت های سازمان 
انتقال خون و جمعيت هلال احمر در زمينه گسترش و تعميق 
فرهنگ اهدای خون، علاوه بر اینکه موجب می شود مردم همواره 
در کنار هموطنان خود برای انجام کار خير باشند، بلکه به عنوان 
اقدامی داوطلبانه به توسعه فعاليت های داوطلبانه که از اهداف 
اصلی جمعيت هلال احمر اســت، منجر خواهد شد.« رئيس 
جمعيت هلال احمر با اشاره به اینکه همواره داوطلبان را تشویق 
به اهدای خون و ترویج فرهنگ اهدای خون در جامعه کرده ایم، 
اظهار کرد: »این امر علاوه بر توسعه فضای داوطلبی اهدای خون، 
موجب می شود تا بخش سلامت جامعه نيز دغدغه کمبود خون 
را در هيچ زمانی نداشته باشــد؛ چراکه اکنون با توجه به روند 
سالمندی جمعيت کشورمان، نياز به خون در آینده جدی است و 

لذا باید به سمت توسعه اهدای خون پيش رویم.«
14 هزار داوطلب و اهدای خون

دکتر پيوندی بــا بيان اینکه از ابتدای  ســال جاری، 14 هزار 
داوطلب جمعيت هلال احمر خون اهدا کرده اند، گفت: »سال 
گذشــته نيز 70 هزار داوطلب جمعيت هلال احمر خون اهدا 

کرده اند و این مهم نشان می دهد که هلال احمر در هر صحنه ای 
که کار داوطلبانه در ميان باشــد؛ حاضر و آماده خدمت است.« 
دکتر پيوندی با اشاره به اینکه هلال احمر و انتقال خون علاوه 
بر همکاری های داخلی، با توجه بــه ظرفيت های خاص خود 
می توانند همکاری های مشترکی در عرصه بين المللی نيز داشته 
باشند، خاطرنشــان کرد: »به علاوه با توجه به این که جمعيت 
هلال احمر در بيشتر شهرها و روستاهای کشور مجهز به خانه 
هلال است، می توان از این ظرفيت برای اهدای خون و افزایش 

گرایش مردم به اهدا بهره برد.«
27 واحد به ازای هر  هزارنفر

دکتر علی اکبر پورفتح الله، مدیرعامل ســازمان انتقال خون 
در این نشست مشــترک تأکيد کرد؛ این تفاهمنامه متعلق به 
ســازمان جوانان جمعيت هلال احمر اســت و در ادامه گفت: 
»نسل اهداکنندگان ما، نسل اهداکنندگان خون در دوران جنگ 
هستند و در دوران جنگ اهدای خون 7برابر بيشتر بود که این 
موضوع نشان از همبستگی اجتماعی مردم در آن دوران دارد.« 
مدیرعامل سازمان انتقال خون درباره شاخص اهدای خون مردم 
در ایران نيز گفــت: »می توانيم با افتخار اعلام کنيم که درحال 
حاضر شاخص اهدای خون در ایران 27واحد به ازای هر یک هزار 
نفر است که اهدای خون در ایران نسبت به کشورهای هم سطح 

خود 2برابر بيشتر است.«
مصرف بيشتر در جامعه سالمند

مدیرعامل سازمان انتقال خون با اشاره به اینکه جامعه ایران 
به سمت سالمندی پيش می رود، عنوان کرد: »در جامعه سالمند 
مصرف خون و فرآورده های خونی بيشــتر می شود. براساس 
گزارش سازمان بهداشــت جهانی، در کشورهای توسعه یافته 
و کشــورهای اروپا، آمریکا و کانادا، 70 درصــد خون برای افراد 
60 ســال به بالا مصرف می شــود و این به دليل ســالمندی، 
بيماری های بدخيم و جراحی هاست. در کشور ما نيز جمعيت 
اهدا کننده خون به سمت ســالمندی رو به افزایش است و این 
موضوع کشور را از نظر تأمين خون و فرآورده های خونی با مشکل 

جدی مواجه می کند.«

اهدای خون در زمان وقوع بحران
مدیرعامل ســازمان انتقال خون با اشــاره به بخشی از این 
تفاهمنامه همچنين گفت: »براین اســاس مراکز انتقال خون 
باید نيروهای داوطلبی را داشته باشند تا در صورت بروز حوادث، 
سوانح و بحران، کار دریافت خون و فرآورده ها را انجام دهند که 
در این مورد در زمينه ساماندهی نيروهای داوطلبی که در زمان 
وقوع بحران اقدام به خونگيری از اهداکنندگان می کنند، اقدامات 
لازم درحال انجام است.« پور فتح الله درباره بخشی دیگر از این 
تفاهمنامه که در زمينــه همکاری های بين المللی با جمعيت 
هلال احمــر درخصوص اهدای خون اســت، گفــت: »حدود 
50 درصد از مراکز انتقال خون در دنيا مراکزی هســتند که در 
هلال احمر و صليب سرخ کشورها شکل گرفته است و بخشی 
تحت عنوان مدیریت ســلامت خون در این جمعيت ها وجود 
دارد که همين موضوع زمينه همکاری های بين المللی سازمان 
انتقال خون از طریق جمعيت هلال احمر ایران با صليب سرخ 
و هلال احمر سایر کشورها را فراهم می کند تا بتوانيم در بستر 
بين المللی توانمندی های خود را از نظر انتقال خون ثابت کنيم.« 

اهدای خون پس از انعقاد تفاهم نامه
رئيس جمعيت هلال احمر و مدیرعامل سازمان انتقال خون 
همزمان با روز ملی اهدای خون با حضور در سازمان انتقال خون 

استان تهران خون اهدا کردند.
دکتر علی اصغر پيوندی پس از امضای تفاهم نامه همکاری با 
سازمان انتقال خون کشور به همراه دکترعلی اکبر پورفتح اله، 
مدیرعامل سازمان انتقال خون کشور با حضور در سازمان انتقال 
خون استان تهران ضمن اهدای خون تمامی هموطنان را تشویق 
کردند تا با هدف نوعدوستی و تامين نياز بيماران و ذخيره کشور 
به خون سالم، همواره با اهدای داوطلبانه خون گامی در جهت 
تسکين آلام هموطنان و تامين نيازهای کشور به خون سالم در 
مواقع حســاس و ضروری بردارند. دکتر پيوندی پس از اهدای 
داوطلبانه خون، ضمن بازدید از بخش های مختلف پایگاه انتقال 
خون استان تهران، با اهدای شاخه گل به هموطنان اهداکننده، 

روز ملی اهدای خون را گرامی داشت.

 مصیبت های ناتمام
برای زنان »اینفلوئنسر« 

الناز محمدی
روزنامهنگار

»ما را مثل عقرب بار آورده اند؛ مثل عقرب. ما مردم 
صبح که ســر از بالين ورمی داریم تا شب که سر مرگمان را 
می گذاریم، مــدام همدیگر را می گزیــم. بخيليم، بخيل، 
خوشمان می آید که دیگران را خوار و فلج ببينيم. اگر دیگری 
یک لقمه نان داشته باشد که ســق بزند، مثل این است که 
گوشــت تن ما را می جود. تنگ نظریم، ما مردم. تنگ نظر و 
بخيل. بخيل و بدخواه. وقتی می بينيم دیگری سر گرسنه 
زمين می گذارد، انگار خيال ما راحت تر است. وقتی می بينيم 
کسی محتاج اســت، اگر هم به او کمک کنيم، باز هم مایه  
خاطرجمعی  ماست. انگار که از ســر پا بودنِ همدیگر بيم 

داریم.« 
سال 57 که محمود دولت آبادی، شروع به نوشتن »کليدر« 
کرد، بعضی از ما مردم را خوب شناخته بود؛ آن هم در زمانی 
که هنوز اینترنتی نبود و قرار نبود شبکه های اجتماعی در 
ایران آدم ها را با همه قضاوت ها و بی رحمی شان به جان هم 
بيندازد. دولت آبادی در کتابش قصه زنی را نوشــت به نام 
»مارال« که مدام در معرض اتفاق ها، بی رحمی ها، قضاوت ها 
و البته عشق ها و دنيای درونی او است و حالا از این »مارال ها« 
در شبکه های اجتماعی که سرآمدشان اینستاگرام است، کم 
نيستند؛ زنانی که قصه شان به قول براهنی، »ورد زبان مردم 
دنياست«، نمونه اخيرش؟ همين خانم »آناشيد حسينی«، 
زنی که عروس خانواده سفير ایران در دانمارک است و مراسم 
عروسی مجللش، اینستاگرام نشين های هميشه در صحنه و 
فعال را سرگرم کرده و سوژه جدید دادگاه های مجازی شان 

شده است. 
»آناشيد حســينی« زنی اســت با فالوئرهای بسيار در 
اینســتاگرام و البته فعال در حوزه مد و پوشاک؛ تا اینجای 
کار تا همين چند هفته پيش مشــکلی نداشت، اما از وقتی 
مشخص شــد او عروس ســفير ایران در دانمارک است، با 
وضع مالی خوب، دشــمنانش یکی یکی از راه رســيدند و 
همين هفته پيش آن قدر به او حمله کردند و فحش دادند 
که حتی مجبور شد قسمت نظرات پست هایش را ببندد و در 
استوری های متوالی به قضات نگران مجازی توضيح دهد. اما 
این توضيحات چاره ساز نشد و حالا برگ دیگری از حمله ها 
به او شروع شده است؛ از دو روز پيش کاربران اینستاگرام در 
بعضی صفحه های پرطرفدار، عکس هایی را منتشر کرده اند 
که گفته می شــود تصویر »آناشيد« اســت و این بار بدون 

حجاب؛ تصاویری که البته صحتش محل شک بسيار است.
حالا موضوع دو پاره شده اســت: یک، وضع مالی خوب 
زنی که همسر یک »آقازاده« اســت و دو، باحجاب بودن او؛ 
پس یک بار دیگر نوع پوشــش یک زن محل داغ تری است 
برای بحث، تسویه حســاب و تحقير، آن هــم در کنار انواع 
تبعيض هایی که زنان در ایران تجربه می کنند. باز هم مثل 
تعداد دیگری از زنان معروف در ایران، این که زنی روســری 
سرش کند یا نکند، در زندگی خصوصی اش چطور باشد و در 
زندگی عمومی چطور و این که درباره حجابش صحبت کند 
یا نه، جایی است برای به زبان آوردن سخنانی که هيچ کس 
دوست ندارد شبيه اش را بشــنود. در همه سال هایی که از 
پرطرفدارشدن شبکه های اجتماعی در ایران گذشته، از این 
نمونه ها کم نبوده؛ مردم بارها و بارها در این شبکه ها از افراد 
معروف معمولی و غيرمعمولی انتقام گرفته اند و در این ميان، 
تعداد زنان قربانی، کسانی که برای خصوصی ترین فعاليت ها 
و نوع پوشش شان باید پاسخگو می بودند، خيلی بيشتر بوده 
و حالا سوال اینجاست: »آناشــيد« و زنان شبيه او چرا باید 
آنطور که فالوئرهایشان می خواهند از آنها به دليل ظاهرشان 
عذرخواهی کنند و آیا اساسا زن بودن و نوع پوشش او، مزید 
بر مورد هجمه قرار گرفتن در کنار اینفلوئنسر بودن است؟ 

پاسخ بله است؛ بی هيچ چون و چرا.  

یادداشت

ره
چه

چینی ها همه رشته های آمریکا را 
پنبه می کنند

چينی ها به دنبال افزایش خرید نفت از ایران 
هســتند و قصد دارند با آغاز تحریم های نفتی 
آمریکا حجم خرید خــود را با ارز یوآن افزایش 
دهند. براســاس آمارهای ارایه شــده توسط 
موسسه های بين المللی انرژی، دو کشور هند و 
چين روزانه بيش از 600 هزار بشکه نفت از ایران 
خریداری کرده اند؛ طوری که چين بزرگترین 
مشتری و بعد از آن هند دومين مشتری نفت 
ایران محســوب می شــود و در مجموع این 
کشورهای آســيایی 60 درصد نفت صادراتی 

ایران را روانه پالایشگاه های خود می کنند.

هدیه سرخ

هفته هـای  در   شـهروند  روزنامـه 
اخيـر در شـکل و محتـوا متحـول 
و  نظـرات  از  را  مـا  اسـت.  شـده 
 انتقـادات خـود بی نصيـب نگذارید 
و بـا مـا از طریـق شـماره پيامـک 

باشـيد تمـاس  در   5000262662

 

»الان همه کارها به فضای مجازی منتقل شــده، 
هرکس هر کاسبی دارد ســعی می کند در تلگرام و 
اینستاگرام به مردم معرفی کند، ما هم مثل همه.« 
اینها را علی اکبر می گوید که به قول خودش 23 سال 
است به همراه همسرش فالگیری می کند؛ او وقتی 
می شــنود که تورج کاظمی، رئیــس پلیس فتای 
تهران بزرگ گفته:     »بــا رمالان در فضای مجازی 
برخورد می کنیم. براساس قانون، هر گونه اقدام به 
رمالی، جن گیری و فال گیری جرم است و فردی که 
از این طریق مــردم را در اثر عدم آگاهی فریب دهد 
و این کار را کســب و پیشــه خود قرار دهد و پولی 
از این بابت بگیرد؛ طبق قانون، مجازات کلاهبردار 
را خواهد داشــت که حبس از یک تا ۷ سال و جزای 
نقدی خواهد بود.« تاکید می کند که به زور از کسی 
پول نمی گیرد و مشتری ها حق الزحمه او و زنش را 
به عنوان هدیه می پردازند. علی اکبر می گوید: »من 
اوایل خیلی موافق نبودم کــه اینترنتی کار کنیم، 
اما خانمم می گفت الان همه چیز در اینســتاگرام 

و تلگرام اســت و چرا ما نباشــیم. اول یک گروه راه 
انداختیم اما بعد شــد کانال. چند بار برایمان پیغام 
تهدیدآمیز آمده که باید جمــع کنیم، اما هنوز کار 
می کنیم، چون ما کســی را گول نمی زنیم.«چطور 
می شود بدون این که کســی را ببینید، برایش فال 
بگیرید؟ او در جواب این سوال می گوید: »فال ها را 
اغلب حضوری می گیریم، یعنی مشــتری ها از توی 
کانال بــه خانمم پیغام می دهنــد، وقت می گیرند 
و به خانــه می آیند. بعضی ها کــه خیلی معذوریت 
دارند به سختی برایشــان از راه دور فال می گیریم، 
اما می گوییم که ممکن اســت خیلی دقیق نباشد. 
البته همه کار ما فال نیست. دعا هم خیلی می دهیم. 
برای این کار دیگر لازم نیســت بیایند، همین که 
مشکل را بگویند از کتاب های مخصوص و متونی که 

دست به دست به ما رسیده، به آنها دعا می دهیم.«
بیشــتر کســانی که به آنها پیغام می دهند و دعا 
می خواهند یا خودشــان را در معرض طلسم دیگران 
احساس می کنند یا چیز باارزشی گم کرده اند. علی اکبر 

می گوید: »برای زایمان راحت، افزایش رزق، سر به راه 
شدن شوهر، جلب محبت، بچه دار شدن، رفتن ترس 
و... دعا می دهیم. آداب استفاده از دعا را هم می گوییم. 
تا الان هرکس از ما دعا گرفته، راضی بوده و باز هم برای 
موارد دیگر آمده، خب چرا باید جلوی این کار را بگیرند. 
فال گرفتن هم تخصص خــودش را می خواهد و باید 
یک چیزهایی درون آدم باشــد که بتواند خطی که 

مردم عادی نمی بینند توی فال ببیند.«
او در مورد قیمت خدماتشان هم می گوید: »گفتم 
که اینها هدیه است، هر کس هرچقدر در توانش باشد 
می دهد، یک وقت می بینید یکی زندگی خانوادگی اش 
در خطر است، اما پول زیادی ندارد، من وقت می گذارم 
چند دعای ترکیبی درســت می کنــم، آخرش هم 
20 هزار تومان می گیرم، یکــی هم آن قدر پول دارد و 
از کار ما راضی است که اول 100 هزار تومان می دهد 
و وقتی گره از کارش باز شد، می آید و 500 هزار تومان 
هم هدیه می کند. مردم به ما لطــف دارند و تا وقتی 

کسی صدمه ندیده، پلیس نباید دخالت کند.«

یکی از رمالان مجازی در گفت وگو با »شهروند«:    

ما هم مثل همه به روز شده ایم

تفاهم نامه جمعيت هلال احمر با سازمان انتقال خون امضا شد
ون
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رئيس جمهوری روز گذشته هنگام دریافت استوارنامه سفير جدید انگليس در تهران گفت: »جمهوری 
اسلامی ایران هرگز به دنبال تنش در منطقه نبوده و نمی خواهد مشکلی در آبراه های جهانی ایجاد شود، 
اما هيچگاه از حق خود در صادرات نفت نيز، به راحتی نمی گذرد.« روحانی همچنين با انتقاد از عدم اجرای 
کامل برجام از سوی برخی از اعضا، افزود: »جمهوری اسلامی ایران همواره برای توسعه مناسبات و حسن 
رابطه با کشورهای اروپایی آماده است و اکنون پس از خروج غيرقانونی آمریکا از برجام، در فرصت محدود 

باقيمانده توپ در زمين اروپا قرار دارد.«

حسن روحانی:  

 از حق خود
در صادرات 
نفت نمی گذریم
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مخالفان برجام به کجا رسیدند؟

علی مطهری، نایب رئيس 
مجلس گفت: »مســئول 
وضع جاری کشور آنهایی 
هســتند که بــا هواکردن 
موشک تلاش کردند برجام 
اجرا نشود که البته به هدفشان هم رسيدند.« او در 
حاشيه جلسه علنی مجلس در جمع خبرنگاران 
پارلمانــی گفت: »اگر کل نظــام در اجرای برجام 
مصمم بود و اگر همه تلاش می کردند برجام درست 
اجرا شود، امروز بســياری از شرکت های اروپایی و 
آمریکایی که وارد ایران شدند، در ایران می ماندند و 
ســرمایه گذاری می کردند و ترامپ هم به آسانی 
نمی توانست از برجام خارج شود.« او در ادامه تأکيد 
کرد: »وضع فعلی جاری کشــور کاری اســت که 
خودتان کردید و نمی توان همه تقصير را به گردن 

دولت روحانی انداخت.«

ادامه یک دعوای قدیمی

د  ا جــو محمد
وزیر  آذری جهرمی، 
ارتباطــات و فنــاوری 
ارایــه  بــا  اطلاعــات 
توضيحات فنــی درباره 
مشــکلات زیرســاختی مخابرات ایران در  سال 
گذشــته، گفت: »این مشکل برطرف شده و بعيد 
است اختلالات تلگرام مربوط به آن باشد، چون این 
اتفاق شامگاه روز دوشنبه رخ داده و ارتباطی هم به 
این مســأله ندارد.« جهرمی درحاشيه نمایشگاه 
الکامپ در پاســخ به شایعات مطرح شــده درباره 
محدودیت فعاليت تاکسی های اینترنتی گفت: »این 
موضوع دعوای جدیدی نيســت که شهرداری ها 
معتقدند تاکســی های اینترنتی باید زیرنظر آنها 
باشد. از بعد نظارت و مدیریت شهری شاید حرف 
درســتی باشــد اما وقتی شــهرداری ها سازمان 
تاکسيرانی را دارند که به نوعی رقيب تاکسی های 
اینترنتی هستند، این بحث زیرنظربردن به لحاظ 

منطق اقتصادی خيلی درست نيست.«

بازی ما   در تنگه چه خواهد بود؟

حســین  دریــادار 
خانزادی، فرمانده نيروی 
دریایی ارتش، با بيان اینکه 
بازمانــدن تنگــه هرمز 
وابســته به منافع ایران 
است، گفت: »ما آمریکا را تاثيرگذار در تصميم 
نداجا در حوزه تنگه هرمــز نمی دانيم و اقدام ما 
وابسته به نظر رهبر انقلاب است.« او همچنين در 
این باره تأکيد کرد: »در محيط بين الملل خروجی 
یک تصميم ما بسته به یک بازیگر نيست و تنگه 
هرمز بخشی از منافع جمهوری اسلامی است. 
نداجا تاکنون آزادی تردد در این تنگه را تأمين 
کرده است و با قدرت هم به این کار ادامه خواهد 
داد. بازماندن تنگه هرمز وابسته به منافع ایران 
است و جامعه بين الملل باید متعهدانه به تعهدات 

خود در قبال جمهوری اسلامی عمل کند.« 


